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      Аннотация

    
        
          Данная работа посвящена исследованию Российско-китайского сотрудничества в области транспорта на современном этапе. Задачи, которые решались в ходе исследования: 1. изучить геополитические и социально-экономические основы и факторы сближения и сотрудничества России и Китая; 2. дать характеристику торгово-экономических отношений России и Китая; 3. проанализировать российско-китайские отношения в контексте азиатского вектора российской дипломатии. Сегодня торговля между Китаем и Россией растет быстрыми темпами, но товарная структура по-прежнему такая же. Так, Россия в основном экспортирует товары минеральных продуктов в Китай, а импортирует продукцию легкой промышленности, машины и оборудование. Можно отметить в структуре товарооборота нехватку такой продукции, как бытовая и оргтехника, телекоммуникационное оборудование и высокотехнологичная продукция, экспорт которых необходимо развивать. Сложность прогнозирования развития российско-китайских отношений в следующее десятилетие заключается в том, что конфронтация с Западом сильно ослабила российские позиции в отношении Китая, но в то же время и усилила необходимость заключать с ним крупномасштабные контракты любой ценой.
        

        
          This work is devoted to the study of Russian-Chinese cooperation in the field of transport at the present stage. Tasks that were solved in the course of the study: 1. study the geopolitical and socio-economic foundations and factors of rapprochement and cooperation between Russia and China; 2. characterize trade and economic relations between Russia and China; 3. to analyze Russian-Chinese relations in the context of the Asian vector of Russian diplomacy. The work was carried out on the basis of legal acts, the study of the current situation in the field of the problem. There were studies of theoretical materials, analysis of the current state of Russian-Chinese relations. Today, trade between China and Russia is growing rapidly, but the commodity structure is still the same. Thus, Russia mainly exports mineral products to China, and imports light industry products, machinery and equipment. It can be noted in the structure of trade turnover that there is a shortage of such products as household and office equipment, telecommunications equipment and high-tech products, the export of which needs to be developed. The difficulty in predicting the development of Russian-Chinese relations in the next decade lies in the fact that the confrontation with the West has greatly weakened Russias position in relation to China, but at the same time has increased the need to conclude large-scale contracts with it at any cost.
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